

Duminica Izgonirii lui Adam din Rai la Catedrala Episcopală „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe și Sfinții Mucenici Epictet și Astion” din Saint-Hubert, QC

Duminica Izgonirii lui Adam din Rai a fost prăznuită într-un mod aparte la Catedrala Episcopală „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe și Sfinții Mucenici Epictet și Astion” din Saint-Hubert, QC. Evenimentele au debutat sâmbătă seara cu slujba vecerniei, săvârșită de către Protos. Maxim Morariu, eclesiarhul Catedralei. Au continuat în ziua următoare cu Utrenia și Sfânta Liturghie, săvârșită de către Preasfințitul Părinte Ioan Casian, Episcopul Ortodox Român al Canadei. Alături de Chiriarh au slujit: protoiereul emerit Mircea Panciuk, protos. Dr. Maxim Morariu, pr. Adrian Manea și diaconul Iulian Virgiliu Amohnoaie de la Gatineau. La finalul Sfintei Liturghii, Preasfinția Sa tâlcuit pericopa evanghelică, subliniind, între altele, următoarele:

„În pericopa evanghelică de astăzi Mântuitorul Hristos ne pregătește pentru perioada liturgică care urmează, a Postului Mare. Ne arată cât de importante sunt aspecte precum iertarea, ori detașarea de cele materiale și ne oferă și exemple despre cum putem să le punem în practică”, a subliniat Preasfinția Sa.

În seara aceeași zile, ierarhul a săvârșit și Vecernia iertării. Împreună cu dânsul a slujit protos. Maxim. La finalul acesteia, Preasfințitul Părinte Ioan Casian a vorbit celor prezenți despre importanța și complexitatea liturgică a perioadei următoare:

„Perioada în care intrăm este una de mare încărcătură duhovnicească. Fiecare duminică are o semnificație aparte. Astfel, în prima dintre ele vom sărbătorii victoria Ortodoxiei și pe părinții de la Sinodul al Șaptelea Ecumenic, care au arătat de ce este necesară cinstirea icoanelor, în următoarea duminică pe Sfântul Grigorie Palama și așa mai departe. Să urmăm modelele și învățăturile lor și să ne curățim sufletele pentru a putea primi cum se cuvine Învierea”, a arătat dânsul.

Slavă lui Dumnezeu pentru toate!

The Sunday of the Expulsion of Adam from Paradise at the Diocesan Cathedral “Saint George the Great Martyr and Saints Epictet and Astion” in Saint-Hubert, QC

The Sunday of the Expulsion of Adam from Paradise was celebrated in a special way at the Diocesan Cathedral “Saint George the Great Martyr and Saints Epictet and Astion” in Saint-Hubert, QC. The events began on Saturday evening with the Vespers service, celebrated by Protos. Maxim Morariu, the ecclesiarch of the Cathedral. The celebrations continued the next day with Matins and the Divine Liturgy, celebrated by His Grace Ioan Casian, the Romanian Orthodox Bishop of Canada. Together with the hierarch, the following served: Archpriest Emeritus Mircea Panciuk, Protos. Dr. Maxim Morariu, Fr. Adrian Manea, and Deacon Iulian Virgiliu Amohnoaie from the Gatineau Parish.

At the end of the Divine Liturgy, the hierarch delivered a homily on the Gospel passage, emphasizing, among other things, the following:

“In today’s Gospel, Christ the Savior prepares us for the liturgical period that follows, that of the Great Lent. He shows us the importance of aspects such as forgiveness and detachment from material things and also gives us examples of how we can put them into practice,” the hierarch emphasized.

In the evening of the same day, the Romanian Orthodox Bishop of Canada also celebrated the Vespers of Forgiveness together with Protos. Maxim. At the end of it, His Grace Ioan Casian spoke to those present about the importance and liturgical significance of the upcoming period:

“The period we are entering is one of great spiritual effort. Each Sunday has a special significance. In the first Sunday, we will celebrate the triumph of Orthodoxy and the fathers of the Seventh Ecumenical Council, who showed why it is necessary to venerate icons, in the next we will celebrate Saint Gregory Palamas, and so on. Let us follow their examples and teachings and purify our souls so that we may properly receive the Resurrection,” the hierarch pointed out.

Praised be the Lord for everything!

Le Dimanche de l'Expulsion d'Adam du Paradis à la Cathédrale Diocésaine “Saint Georges le Grand Martyr et les Saints Martyrs Épictète et Astion” à Saint-Hubert, QC*

Le Dimanche de l'Expulsion d'Adam du Paradis a été célébré de manière spéciale à la Cathédrale Diocésaine “Saint Georges le Grand Martyr et les Saints Martyrs Épictète et Astion” à Saint-Hubert, QC. Les événements ont commencé le samedi soir par le service des Vêpres, célébré par le Protos. Maxim Morariu, l'ecclésiarque de la Cathédrale. Les célébrations ont continué le lendemain avec les Matines et la Divine Liturgie, célébrées par Son Grace Ioan Casian, l'évêque orthodoxe roumain du Canada. Avec l'hiérarque, ont célébré : le Prêtre Émérite Mircea Panciuk, le Protos. Dr. Maxim Morariu, le Pr. Adrian Manea et le Diacre Iulian Virgiliu Amohnoaie de la Paroisse de Gatineau.

À la fin de la Divine Liturgie, l'évêque a prononcé une homélie sur le passage de l'Évangile, soulignant, entre autres, ce qui suit :

“Dans l'Évangile d'aujourd'hui, le Christ Sauveur nous prépare pour la période liturgique qui suit, celle du Grand Carême. Il nous montre l'importance d'aspects tels que le pardon et le détachement des choses matérielles, et nous donne également des exemples de la manière dont nous pouvons les mettre en pratique,” a souligné l'évêque.

Le soir du même jour, l'évêque orthodoxe roumain du Canada a également célébré les Vêpres du Pardon avec le Protos. Maxim. À la fin du service religieux, Son Grace Mgr Ioan Casian s'est adressé aux présents au sujet de l'importance et de la signification liturgique de la période à venir :

“La période dans laquelle nous entrons est une période de grand effort spirituel. Chaque dimanche a une signification spéciale. Ainsi, lors du premier dimanche, nous célébrerons le triomphe de l'Orthodoxie et les Pères du Septième Concile Œcuménique, qui ont montré pourquoi il est nécessaire de vénérer les icônes, le dimanche suivant nous célébrerons St. Grégoire Palamas, et ainsi de suite. Suivons leurs exemples et leurs enseignements, purifions nos âmes afin de pouvoir recevoir la Résurrection comme il se doit,” a souligné l'évêque.

Loué soit le Seigneur pour tout !









